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Г. С Б. 

Зв общото т м р ш о събрание но 17 най. 
Съгласно решението на общо 

то годишно събрание отъ месецъ 
Априлъ т г. на IJ май е сви 
кано общо извънредно събрание 
при дневенъ редъ изключително 
организационни въпроси. 

Дои с& тези въпроси, за тия 
които еж били въ последното 
годишно събрание е известно, 
обаче те се отнасятъ тък
мо за тил, които не ся. били 
и даже по една или друга при 
чь>н« c~2h~ttpeemcnmAU да ее-чув—Ъ 
стауватъ като дружествени | 
членове, или см били възпрепят 
ствувани да бждатъ редовни 
такива. 

Пред сто ящето общо 
извънредно събрание ще има да 
се занимава съ въпроситгь на 
що се дължатъ конкретните 
причини за това и онова кое 
то е въ състояние Д-вото, да 
колкото зависи отъ него, да на 
прави за тпзи свои членове. 

Така всичко изяснено ще се 
взематъ съответните и целе
съобразни решения. 

Отъ тукъ и големия инте-
ресъ, който би тргъбвало да въз 
бужда това събрание между 
всички наши членове, както ре
довни така сжщо нередовни и 
тия които по една или друга 
причина доброволно еж седезен-
тересирали отъ дружествените 
дела. 

Защото съ поставяне подоб
ни въпроси на разискване и ре
шенията, които евентуално ще 
се взематъ по тп>хъ, създава се 
последния етапъ въ петгодиш
ния периодъ на създаване, офор
мяване и развитие на нашето 
Дво. Цели се да се постигне и 
едно обобщение на различните 
разбирания, чрезъ вота на едно 
общо събрание за основните на
соки, които то ще требва да 
следва въ своя вътрешенъ орга-
низационенъ животъ. 

Прочие ясно е, че свикването 
на това събрание има за зада
ча приключването веднажъ за 

^винаги съ въпроситгь, които осно-
вателно или не представятъ се 
до оцесъ като слаби страни въ 
ръководната дейность на на-

Дружественъ животъ. 

шето Д во; ето защо тукъ ще 
трпбва особено да бждемъ внима
телни да не извадимъ очи вме
сто да изпишемъ вежда. Наша
та целъ чрезъ това събрание 
ще бжде: съвместно всички чле 
нове да обсядимъ така поста
вените въпроси за данамеримъ 
модусъ за възможноста всички 
наши стари, сегашни и бждащи 
членове винаги да бждатъ при 
вързани и полезни къмъ своята 
'организация: Обаче същевремен
но това да бжде предимно въ 
интереса на нейното преуспя
ване въ всеко отношение и най-
важното за непосредственно реа
лизиране на поставените й за
дачи. Първо, за да се взематъ 
подобни целесъобразни и полез
ни решения ще требва всички 
преди всичко да се проникнемъ 
отъ смисъла за съществуване 
то и дейната платформа на 
Д вото ни. Поне необходимо ще 
бжде да имаме предъ себе си ви
наги крайната целъ, която пре-
следваме, съ други думи чрезъ 
всека наша проява единична 
или колективна, като добри 
идейни кореняци да бждемъ безу
словно готови да понасяме и 
тяжестите, които нейното 
реализиране изисква отъ насъ. 

Всеко Дво, всека организа
ция или колективитетъ почи-
вамъ върху доброволно поетите 
или принудително наложени 
задължения отъ всевъзможенъ 
характеръ на тези които го 
съставляватъ. Въ името на те-
зи изпълнени задължения и 
техната съвкупна организира-
на проява следва да се очакватъ 
известни резултати отъ общъ 
характеръ които да ползуватъ 
отделните съставляващи еде-
ници. Требва да се проникнемъ 
отъ убеждението, че това по
вече отъ други важи за наше
то Дво. 

Чрезъ него ние вар. кореняци 
доброволно сме поели носенето 
на известни тяжести при пъл 
но съзнание, че този е единстве
ния пжтъ за собственото пи 
преуспяване, Следователно съ 
колкото по-голгъма охота и 

Въ испълнение решението на 
последното общо годишно съб
рание Настоятелството реши 
да -се свика общо извънредно 
събрание на 17 Май т. г. въ 
салона на Морското Казино 
9 часа предъ обедъ при дне
венъ редъ: 1) Въпроса за на
шите членове и техната ре-
дооность къмъ дружеството и 
2) Разни. 

Уведомяватъ се всички дру
жествени членове, които по 
една или друга причина съ оста
нали нередовни съ своите вно
ски да ги уредятъ за да иматъ 
празо на участие въ събранието. 

Отъ 10 май т. г. ще започ
не раздаването на входни кар
ти ежедневно въ клубовото 
помещение, а въ деньтъ на 
събранието при входа. 

* J4 ч. -чг 
Организираната благотвори

телна дейность при Д-ството 
следва своя нормаленъ ходъ. 

Така дамския комитетъ въ 
надвечерието на Великденските 
праздници събра и раздаде 55 
кгр. кузунаци и 300 яйца вси
чко на 56 бедни варненски се
мейства. 

Същевременно при тези ко
митетъ еж постъпили отъ вол
ни пожертвувания до днесъ 
1305 лв. 

Постъпили съ също въ ко
мисията вещи за раздаване 

своевременно отговаряме на тези 
наши лични задължения отъ 
всевъзможенъ характеръ спремо 
Д вото, толкова допринасяме 
за неговото преуспяване и заед
но съ това увеличаваме морал
ното си право да предявяваме 
основателни изисквания къмъ 
него. 

Явно е че само при подобно 
разбирание взаимно отношения' 
та между Дво и членове ние 
можемъ да услесняваме разви
тието на Дво „Варн. Нрре-
някъ" въ духа на уставните му 
цели и обезпечаване правилното 
разрешаване на чисто практи 
чески въпроси изъ областа на 
неговата дейность. 

И за това ние верваме, че 
предстоящето общо събрание 
ще бжде единъ новъ етапъ и въ 
тази смисъль за повдигане съз
нанието у нашите членове, за 
това което те дължатъ къмъ 
собствената си организация не 
зависимо дали еж стари или 
нови. 

презъ коледните праздници на 
бедни деца. 

Още при благотворителния 
фондъ при дружествената ка
са има постъпили презъ теку
щия месецъ 348 лв. или вси
чко 747 лв. 

ж «ft 

Споредъ едно решение на 
дамския комитетъ утвърдено 
отъ настоятелството, отделни 
членки отъ комитета ще обхо-
дятъ семействата на друже
ствените членове за органи
зация и сведения. 

Умоляватъ се всички отъ 
името на Д-вото да имъ даватъ 
съдействие и ги подпомагатъ 
въ техната високо благородна 
дейность. 

* * * • 
Настоятелството въ едно 

изчерпателно обежждвне на 
въпроса въ свръзка водените 
разговори съ кооперация 
„Димятъ" и нуждата да се 
направи нещо за подпома
гане дружествените членове 
лозари реши: Да съдействува 
за учредяване и подпомагане 
една лозарска кооперация, 
която да може непосред
ствено да удовлетвори никои 
нужди на местното лозар
ство необхванати отъ досе
гашната дейность на коопе
рация „Димятъ', а за удо
влетворението на всички дру
ги да сътрудничи съ послед
ната. Сжшевременно следъ 
време да се подготви и едно 
евентуално о б е д и н я в а н е 
чрезъ двете кооперации въ 
едно на всички варненски 
лозари. 

• * 
Презъ месеца приети нови 

членове 11. Умоляватъ се 
тези отъ тЯхъ които до сега 
не еж уредили вноските да 
сторятъ това въ най-скоро 
време за да бждатъ редовно 
вписани по книгите на дру
жеството. 

Кореняци, не забра
вяйте, че въ Вашата ре-
довность е силата на 
„Варненски Коренякъ"' 

Четете и разпростра
нявайте в. „Варненски 

Коренякъ!" 



Стр 2 „Варненски Коренякъ" Вр. 5 

Пакъ по въпроса за курорта и 
• Обнародваната въ миналия брой 
на нашия вестникъ пространна ста
тия на г. П. Василевъ ни дава по-
водъ да се повърнемъ още веднажъ 
къмъ третирания много пжти отъ 
насъ курортенъ вьпросъ и то въ 
свръзка съ економическото положе
ние на града. Г-нъ П. Василевъ, 
като представитель на пътническото 
бюро „България" аъ Варна, е ималъ 
голема възможность да узнае мне
ния на иностранни летовници идващи 
въ Варна за нашия курортъ: за не
говите удобства и недостатъци. Той 
е ималъ добрата идея да предостави 
на разположението на иностранната 
публика книга, въ която всеки мо
жеше да изкаже своите оплаквания, 
желания, мнения и впечатления отъ 
нашия курортъ. Благодарение на 
любезностьта на г нъ Василевъ, мо
жахме и ний да прочетемъ всичките 
бележки вписани въ книгата му. Те 
беха за насъ доста поучителни. 
Преди всичко требва да се изтъкне, 
че почти всички еж писали своите 
бележки на свой матеренъ езикъ, 
макаръ че повечето отъ техъ безъ 
съмнение еж знаели ивкой отъ глав
ните европейски езици. Безъ да го-
воримъ вече за ПОЛЯЦИТЕ и чехите, 
даже маджарите и .украинците* 
(руските отцепници)—и rfe еж изло
жили своите мнения на свой мате
ренъ езикъ, въпреки че много добре 
еж могли да предполагатъ, че въ 
Варна мжчно се намиратъ хора 
знаещи техния писменъ (литерату-
ренъ) езикъ Това показва, че вси
чки нации изискватъ щото техния 
езикъ въ нашия курортъ да бжде 
респектиранъ, а не игнориранъ. 

Изказаните за нашия курортъ мне
ния еж най-разнородни; има доста 
такива, които еж безъ значение, из
казани само зарадъ етикеция, други 
еж повърхностни и очевидно малко 
компетентни, но има и такива които 
съдържагь компетентна критика из-
-̂ ДЗ.ДЮ.. въ въздържана фррма отъ 
^-~-а $fono не желеещи да кажатъ 
всичко \ каквото еж мислели. Това 
последно обстоятелство е съвършен-
но естествено и ний можехме даже 
да го проверимъ. Некои автори на 
бележките въ личенъ разговоръ съ 
насъ еж казали много повече откол-
лкото еж написали, защото очевидно 
неловко имъ било да излагатъ пис-
менно всичко. Така щото къмъ вси
чко написано въ записната книга 
требва да се отнасяме критически. 

На основание на изказаните пис-
менно добри отзиви на много ку
рортисти, както наверно и на осно
вание на лично разменени мнения 
съ некон отъ техъ г. П. Василевъ 
дохожда до твърде оптимистично за
ключение относително бждащето на 
нашето летовище. Това е, разбира 
се, възможно, защото Варна има — 
както изтъкнахме вече нееднократно 
—некои предимства и условия за да 
стане приятно летовище презъ некои 
месеци отъ годината. Обаче да се 
предаваме на големъ оптимизъмъ 
още сега—е много преждевременно! 
Има още много да се работи и да 
се чака, догдето да се създадатъ 
напълно културни условия въ нашия 
курортъ. Това не е такава лесна 
работа, както мнозина си предста-
вляватъ и отъ некой частиченъ ус-
птзхъ си правятъ вече окончателни 
оптимистически заключения. Една не
умела комбинация, едно криво раз
биране, една по-капитална грешка 
прибавена к»м» сторенитгь вече до се
га, могатъ окончателно да компроме
тират!» нашия курортъ като курортъ 
съ по-големо значение и ний ще 
останемъ можеби за винаги въ раз
ряда на третостепенни курорти. 
Единъ многолюденъ напливъ на ино
странни гости въ единъ ограниченъ 
периодъ отъ времето, когато ний не 
сме още приготвени, за сега не е 
желателенъ. Ето наскоро една гру
па отъ 45 полски курортисти (учи
тели) отъ гр. Катовице е изявила 
желанието да престои въ Варна 
единъ месецъ (отъ 15.V1I до 15.VI11) 
и е запитала за условия по настаня
ването вь 2 вилли с» пансион». Треб
ваше да имъ се отговори истината, 

за повдигането на града Варна. 
че ний подобни вилли съ пансиони 
(пансионати) немаме, но че можем ь 
да ги настанимъ въ неколко кжщи. 
Тукъ мимоходомъ веднага ще при-
бавимъ, че още е големъ въпросъ 
—дали въобще ще можемъ да има
ме пансионати за летовници и кога, 
защото при сегашния кратъкъ сезонъ 
такива пенсионати не намиратъ смет
ка, а при 4 месечния сезонъ ще 
иокаже практиката, доколко таки
ва пансионати биха могли да се 
рентиратъ. —• Значи предложението 
имаше, но ний не можехме да си да-
демъ оферта споредъ условията на 
предложението. А какво би станало, 
ако въ разгара на летния сезонъ би 
дошли въ Варна напр 10COQO гости 
и то всички приблизително въ едно 
и сжщо време? Сигурно всички би
ха останали недоволни, защото вар
ненския плажъ би се окезалъ съв 
семъ тесенъ и ний въобще не сме 
приготвени за такова число летов
ници. 

Веднага следъ войните Варна 
требваше да се позамисли за своето 
економическо бждаще. Варненската 
община зерно е схванала, че мо
дернизирания варненски курортъ би 
могълъ да дава по-значителенъ при-
ходъ на варненското население от
колкото до тогава. Обаче верната 
мисъль не е била, па и до сега не 
е облечена вь една строго обмислена [ 
и постепенно систематически прила
гана система. За меродавните фак
тори не беше ясно до какви грани
ци може да се развие курорта и 
какъ той требва да се модернизира. 
Този именно въпросъ имаше прин-
ципално значение и отъ неговото 
правилно разрешение зависеха и 
останалите евентуални мероприятия 
за повдигането на града. Ако беше 
възможно 70,000 градъ да се пре
хранва главно отъ курорта, тогава 
общината би требвало да насочи 
всичките си усилия къмъ неговото 
развитие и модернизиране и пс̂ лчки 

WB*poп рйяТйШЗТГ фтйГв шгсг да~о»Лат£-| 
подчинени и предприемани главно 
съогледъ на курорта. Защото много е 
ясно, че Варна не може предимно 
и напълно да служи за две или по
вече цели и че требва да избере 
едно отъ двете: или пъленъ курортъ 
или търговско-пристанищенъ градъ; 
пристанището сь споите параходи, 
Съ усилено търговско движение въ 
града или много фабрики еж съ ку
рорта несъвместими. Всеки разбира, 
че напр. отъ Хамбургъ курортъ не 
става. Варненския ограниченъ плажъ 
не може да побере многобройни ба-
няджии. И ако можемъ да говоримъ 
за варненския курортъ, то требва 
да го разбираме повече въ по-да
лечните околности, дето плажътъ и 
въздухътъ еж по-чисти, т. е. по на
правлението къмъ траката, мзна-
стиря, Аладжата или даже с. Галата, 
дето сега се строи курортенъ хотелъ. 
Но отъ такъвъ курортъ Варна ще 
печели много по-малко, защото са
мият ь градъ ще е отчасти изолиранъ 
отъ курортния районъ. Ако ли пъкъ 
би се оказало, че отъ Варна поради 
разни причини не може да стане 
първостепенно морско летовище, то
гава ще требва да се потърсятъ 
още други източници за економи
ческото й повдигане. 

Често изказвахме мнение, че Варна 
съ своето 70000 население, съ сво
ето пристанище, своя климатъ и пр. 
не може да стане първостепененъ 
(пъленъ) курортъ отъ типа на Ница 
и др., но че досегашния кратъкъ 
курортенъ сезонъ би могълъ да се 
продължи до 4 месеца maximum. Ho 
за това требва да се създадатъ кул
турни условия. Капитална грешка се 
направи, че както баните така и ка
зиното не еж били дадени своевре
менно на концесия. Днесъ щехме 
да имаме двойно и тройно аповече 
направено отколкото имаме сега 
безъ да похарчи общината нещо 
отъ себе си. Втора капитална греш
ка е сторила на времето държавата, 
която безъ да проучи економичес
кото положение на Варна, прибър
зано е настанила въ Варна добру
джанските и тракийските беженци 

и съ туй направила зло както на 
Варна, така и на самите бежанци. 
СЖЩИТБ беженци требваше да бж-
датъ настанени вь Бургасъ или дру
гаде, а не въ умирающия градъ. 

Щомъ като не можемъ да про-
дължимъ сезона на нашия курортъ 
повече отъ 4 месеца, следва да по-
търсимъ други приходни източници. 
На пързо место би било лозарство
то. Варненското лозарство, може да 
се каже, не се бои отъ конкуренция 
нито нема нужда отъ никакви осо
бени привилегии То има нужда отъ 
финансоза подкрепа, а самите ло-
зари ще съумеятъ да намерятъ па-
зарь за своите произведения. Но 
именно по тая часть почти никой не 
се грижи: нито общината нито дър
жавата. Всички еж залисани подирь 
курорта. Колкото за варненската 
търговия и индустрия, въпросъть е 
по-мжченъ и по-сложенъ. Изравня
ването на тарифите София - Варна 

и София - Бургасъ би помогнало на 
Варна само отчасти, защото софияц. 
ците не ще иматъ особенна сметне 
да получаватъ стоки именно чрезт, 
Варна, а не чрезъ по-краткия пъть 
Бургасъ. Още по-сложенъ е въпро-
сьтъ за свободната зона или както 
мислятъ некои свободенъ градъ (две 
различни неща). 

Въ заключение ще рекапитулира-
ме на кратко казаното по-горе: 
Варна или пъленъ целогодишенъ 
курортъ или главно търговско-инду-
стриаленъ градъ, защото преобла
даването на едното изключва дру. 
гото. Ако пъленъ курортъ е неаъз-
моженъ, тогава да се помогне преди 
всичко на лозарството, а после на 
търговията и индустрията. 

Това имахме да кажемъ по поводъ 
на оптимистическата статия на г. П. 
Василевъ относително курорта. 

Я. Р. 

ЦелитЪ на „Варненски Коренякъ 
(Резюме отъ реферата на д-ръ К. Караджовъ четенъ 

на 18 I. 1931 год.)-

Отъ редакцията. В» днешния брой 
на вестника обнародваме I часть от» 
резюмето на сказката държана на 
18. I 1931 отъ д-ръ К. Караджовъ 
предь членоветгь на „Варненски Коре
някъ" и други варненски граждани. Тя 
има програмното значение не само за 
членоветгь на дружеството, но може
би още повече за нечленове, мнозина 
отъ които не ся. добре информирани 
и осветлени по цгьлитгь на нашето 
дружество и често повтарят» несъз
нателно внушвнитл имъ инсинуации 
отправяни къмъ дружеството отъ нгь-
кои негови противници, понеже друже-
ственната програма пречила на тгьх-
нитл партизанскополитически стре
мления и интереси. Тукъ е събрано въ 
едно всичко писано до сега по целитгь 
и задачитт на дружеството и снаб
дено сь критически коментарь. Отъ 
своя страна ще кажем», че ний-напьл-

J*S. сЛ}£длляме главнитгь идеи изложе
ни" от»~ 2казчккЪ:' Отъ ^сеоя~'6тра~на'] 
считаме за нуждно да кажемъ нгьщо 
повече за коренячеството вь древна 
Гърция и другаде, за да бждатъ чи
тателите ни още по-добре осветлени 
по тоя вьпросъ. Известно е, че стари-
т% гърци не ся. имали такава концеп
ция за дгржава както ний я разби
раме днесъ. У тгьхъ не t имало една 
държава, а е имало неколко такива 
съ центъра на нгькои градове. Освень 
това вь тия държавици — градове не 
е могла да се установи държавна 
власть, която да стои надъ партиите 
и техните интереси; тая власть е 
била съсловна и ние ясно виждаме 
пагубните й последствия и за обще
ството и за д.ржавата и шпова ма
кедонския царь Филип» II е можел» 
толнова лесно да си подчини цгълата 
Гърция въпреки предупрежденията на 
красноречивия Демостен» за предстоя
щата опасность. Сящо така след» 
Христа организираните вь една сил
на държава римляни ся могли да ста
нат» господари на раздробена Гърция. 
Днесь понятията за дьржаеата (го-
cydapemto, Etat, Staat, State) ся ш-
сем* други, Села и градове призна
ват» една централна власть, която 
се грижи за целото на основание до
говора и отстяпкптгь на гражданитгь 
от» своята лична свобода въ полза на 
общата свобода и общото благополу
чие. Това обаче никак» не пречи на 
отделни градове и села да обичат» 
своитгъ родни мпета cup. да прояват» 
локален» патриотизъмь (Localpalrio-
mus) — нещо егвършенно естествено 
и полезно. Голема радостъ изпитвать 
гражданитгь на европейски градове, 
когато могат» да покажат» на чу
жденци забележителности на своитгъ 
уредени културни градове. Към» това 
се стремят» и варненскитгъ кореняци. 

Следъ неколко встжпителни думи 
за абсолютната необходимость отъ 
по-често държане на подобни бесе
ди, референчикътъ започва съ обя-
сняване значението на думите ко
реняк» и коренячество: «Споредъ нась, 
казва той, коренякъ се казва жите-
льтъ на онова мътто, село или градъ, 
гдето се той родилъ, гдето — както 

казватъ старите—виделъ за пръвъ 
пжтъ слънчевата светлина, гдето про
дължава да жизее, гдето еж живе
ли и умрели неговите деди и пра
деди, гдето се намиратъ техните, 
толкова скжпи за него, гробове, па
метници и пр въобще всичко онова 
хубаво или не, но винаги мило за 
него, като узекозечава техната па-
мять*. 

Идеята на коренячеството не била 
нова, а стара колкото • самата земя: 
„ Гака ние я виждаме развита пър-
вомъ и много ясно у старите наро
ди, и то у най-цивилизованите отъ 
техъ: гърците, египтяните. Старите 
гърци се делили на автохтони (отъ 
автосъ — той самъ ихтонъ — земя 
кореняци, туземци)и хетерохтони (отъ 
хетеросъ — другъ и хтонъ — земя, 
другоземци, чужденци, пришълци) ... 
Идеята за автохтонството била раз
пространена и у други стари първо1 

ШтТчи~ййрб№Т^и-го- яистгйтшг-чА? бг/> 
ле изникнали отъ земята като расте
нията; егитяните вервали, че биле про
излезли отъ тинята на ръката Нилъ.. 
Римляните по-нататъкъ този терминъ 
заместили съ aborigines (ab — отъ, 
origo— начало, потекло) и indigene 
(туземецъ, който живее отъ неза
помнени времена.) 

У насъ, до скоро, а на много ме
ста може би и до сега още сжще-
ствуватъ и се употребяватъ турските 
термини йерлии отъ Йеръ — земя, 
коренни, местни жители и ябанджив 
отъ ябанъ — чужбина, странство 
(диво место?), чужденци, пришълци. 
„Това чувство на коренячество виж
даме отпосле така силно развито у 
старите гърци, щото то могло да се 
запази презъ векове, даже и до то
гава, когато Гърция била достигнала 
върха на своята цивилизация, върха 
на своето величие". Това именно 
чувство поставяло градъ срещу градъ 
да враждуватъ и воюватъ помежду 
си; всички познаваме отъ историята 
Пелопонезкигв войни между Спарта 
и Атина, които траяли цели 27-28 
години (431 - 404 пр. р. Хр.) и свър
шили съ побеждаването на послед* 
ната, която по онова време споредъ 
цитираната въ съчиненията на вели
кия гръцки историкъ Тукидидъ над-
гобна речь на председателя на атин
ската република Перикълъ по случай 
погребението на падналите атиняне 
при първата пелопонезка война мо
же да се сравни въ културно отноше
ние съ своите университети, школи, 
студенти, атиняне и чужденци, и по 
всичко въобще, па даже и съ свои-
ке „кокотки*, съ днешния Парижъ". 
Въ следния векъ градътъ Тива ос
порва на Спарта нейното първен
ство и тая работа продължава така 
до тогава, до като Филипъ Македон
ски не наложилъ своето владичество 
надъ Атина, въпреки отчаяните уси
лия на Демостена, и надъ целата 
изтощена отъ междудособицигв Гър
ция (338 пр. Хр.). 

По нататъкъ ние виждаме rf" 
чувство разпространено и въ стара 
Франция, която въ началото ня свое
то историческо съществувание била 
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на едно големо число градове и об 
ласти така силко враждуващи поме
жду ся, щото никакь не било мъч
но за римските легиона на Цезаря 
да згвладеятъ цълата Галия, както 
се е наричала тогава Франция. По-
нататъкъ децата на основателя на 
Меровингигв — Кловисъ, използу
вайки чувствата на коренячество у 
жителите на намиращите се подъ 
техното владичество градове, ставатъ 
причина за дълги междуособни вой
ни въ Франция; това продължавало 
дълго време така че въ 840 год. сл. 
Хр. французкия кралъ II Плешли-
вия (Charles le Chauve) едва можалъ 
да събере силите на НБКОЛКО фран-
цузки феодали — господари на гра
дове и малки области, за да защити 
Франция противъ нахлуването на 
Нормандцигв. ft това положение 
продължило почти до времето на 
Лудовика XIV (1643 год.) — краля 
Слънце, който сполучилъ най-сетне 
да стане господарь на цела Фран
ция и най-силниятъ европейски вла-
дБтель 

Същото приблизително се случило 
и въ Германия, гдето требвало да 
дойде единъ великъ дипломатъ же-
лезниятъ канцлеръ графъ Бисмаркъ, 
койго да създаде отъ германската 
конфедерация (1815 г.) германско
то подъ пруската хегемония обеди
нение и да поведе целокупния гер
мански народъ къмъ редъ победи, 
главната отъ които е била тая надъ 
французите въ 1870—71 г. и т. н. Вси
чки европейски държави биле малко 
много минали презъ тая фаза на 
своето историческо съществувание 
— коренячеството, което щъло да 
докаже, че чувството на кореняче
ството, било, единъ видъ, вродено, 
единъ тукуречи инстинктъ у хората 
и на диваците и на народите1) Чуд
но ли е, прочее, следъ всичко това 
— заключава той — ако ние вар-
ненците така живо запазили още 
чувството на коренячеството, така 
силно, така твсно, ако не повече отъ 
другите, привързани къмъ това наше 
родно гнездо, за което сме страдали 
и търпели редъ неволи и мъчения 
-презъ едно петвековно черно иго, 
ако ние, варненците заедно съ това 
си родно место обичаме и требва 
да считаме за свой свещенъ дългъ 
да обичаме нашите съграждани, на 
шите кореняци, съ които винаги сме 
разделяли скърби и радости, малко 
повече отъ другите, какъ наши съо
течественици, да се търсимъ единъ 
други и да подаваме ръка за сдру
жаване въ споменъ на това наше 
минало и на ония наши скъпи деди 
и прадеди, които тамъ никъде, на-
далечъ отъ насъ, спатъ своя после-
денъ и веченъ сънь и на които ду
ховете витаятъ надъ насъ и се рад-
ватъ заедно съ насъ на нашето 
сдружение, съединение, съгласие, 
сътрудничество I Ето мисля азъ — 
казва той — първоначалната идея 
за нашето сдружаване, за основава
не на нашето дружество .Варненски 
коренякъ", на което първа цель си
гурно е била да събере, съедини, 
сплоти, организира всички варненски 
кореняци „въ едно цело"...2) 

Веднага следъ това референчикътъ 
отхвърля обвиненията противъ дру
жеството, какво то целело ужъ да 
създаде некакво разцепничество, 
разколъ между варненското граждан
ство, разделението му на категории 
.Кореняци" и „не Кореняци" — при
шълци, които да постави единъ видъ 
въ два противни и непримирими 
единъ съ други лагера. За сжще-
ствуванието на такива обвинения за-
свидетелствуватъ редъ статии въ 
„Варненски Коренякъ", които най-
ясно и категорично и съ възмуще
ние даже опровергаватъ тоя начинъ 
на гледане йа дружеството ни3). Но 
той мисли, че и безъ това не е има
ло нужда отъ никакви обяснения, 
тъй като чл. 1, гл. II отъ дружестве
ния уставъ („Устройство и име") 
разрешава въпроса и исключва вев-
какъвъ върху него споръ; споредъ 

1) Виждъ в. Варненски Коренякъ год. 
II бр. Ю, статията „Кореняшката идея'. 

2) Вижъ в. Ваоненски Коренякъ, год. I 
\бр . 1, стр. статията Културно просв-втно 

икономическо дружество Варненски Коре-
някъ< 

3) Вижъ в. .Варненски Коренякъ* бр. 
10 ст. Коренячество като идея. 

него (членъ) въ „Варненски Коре- I 
някъ" се организиратъ „Варненски-
тгь граждани и гражданки — коре
няци, т. е. тия, които освобождение
то на България заварило вь гр. Вар
на пли с/к родени е» сящия градь; 
членове могатг да блдатъ и всички 
останали варненски жители които 
имат» установено варненско мпсто-
жителство'. Същото се говори и въ 
чл. 5, гл. Ill отъ устава: Членове на 
дружеството могать да длдатъ всич
ки варненски граждани и гражданки, 
навършили 18 години, които не еж 
лишени отъ граждански и политичес
ки права". И въ заключение той се 
провиква; „Какво по-широко разби
ране на термина кореняк» и какви 
по-либерални условия, за да иматъ 
право всички варненци да се нари-
чатъ и считатъ кореняци, можеше 
да измисли нашето дружество, освенъ 
ако повдигащите въпросния споръ за 
разделение и разцепление еж иска
ли да се признаватъ за такива и 
всички посещаващи гр. Варна или 
пъкъ всички заселили се твърде на
скоро въ Варна и нБмапи гдето се 
казва, колъ забитъ тукъ?1". Това е 
още по ясно изказано и въ Варнен
ски Коренякъ: „Организацията ни е 
открита за всички додри граждани, 
билъ той коренякъ житель или при
шълец», когото съдбата е настанила 
тукъ, стига само да споделя искре
но принципите й, за които ние сме
ло и самоотвержено ратуваме*4). 

Веднажъ установени причините и 
основанията за появяването на това 
„много желано дружество, което е 
било мечта лелеяна въ душата 
на варненеца", изпъква се важно-
стьта на онова, за което толкова че
сто се е наблягало и набляга винаги 
изъ колоните на дружествения ор 
ганъ „Варненски Коренякъ", а имен
но, че съгласно чл. 2, глава I отъ 
дружествения уставъ: Дружеството 
е строго безпартийна културно-про-
свлтна организация, която не може 
да бжде използувана за партийни, 
класови или користни цели. Това имен
но се подчертава по единъ толкова 
безцеремоиенъ и суровъ, колкото 
ясенъ и категориченъ начинъ отъ 
подредседателя на дружеството г. 
Панко Василевъ при тържественото 
отпразднуване патронния праздникъ 
на дружеството на 27 февруарий, на 
9 августъ 1928 год. така: „Членъ на 
дружеството, който ще иска да из
ползува дружеството за свои парти
зански цели, билъ той председатель, 
секретарь или общински съветникъ, 
ще бжде изхвърленъ отъ редовете 
на дружеството*5). 
* Но заедно съ това подчертава се 
една отъ главните, за да не кажемъ 
главната, можеби, цель на друже
ството, както това се обяснява още 
въ 1 брой год. I на дружествения 
органъ, гдето се казва: „Повтаряме 
и на всеуслишание казваме, че дру
жеството е чисто културно, ратува 
за повдигане и закрепяване на на
ционалния духъ, ратува за благо
състоянието на членовете си, имай
ки предъ видь, че тия цели ще мо-
гатъ да се оежществятъ по-лесно и 
по-бързо чрезъ благосклонното съ
действие на стопанската единица — 
общината. Ето где лежи съкровената 
мисъль на дружеството и за това" 
взема дейно и силно участие само 
въ общинските избори имащи сто
пански характеръ." Това е, мислимъ, 
недвусмисленото и категорично обя
снение на онова, което е писано въ 
устава въ чл. 3 гл. II: „цель и сред
ства" на дружеството: Да подпомага 
и съдействува на разумното и над
партийно управление на варненската 
община съ огледъ изключително 
на градските интереси.6) 

Гореказаното дава вече поводъ 
да се говори по-подробно и по-на-
пространно за целите на друже
ството, отъ които ние ще изтъкнемъ 
само по-важните, като за другите 
молимъ читателите си да прочетатъ 
съ внимание дружествения уставъ и 
бр. 1 год. I на дружествения органъ 
«Варненски Коренякъ". 

4) В. „Варненски Коренякъ* год. II, бр. 
2 .Нашите принципи*. 

5) В. .Варненски Коренякъ" год. I, бр. 
1 и 4; год. II, бр. 3 уводната статия и ст. 
.Неразбрахте ли още*. 

6) В. .Варненски Коренякъ* год. ! бр. 
4, год. II бр. 5. 

1) Да привлече въ своите редове 
всички варненски гражданки и гра
ждани. За гоя членъ се говори по-
долу много пространно; 

2) Чл. 3 б, споредъ който една 
отъ главнитгь цели на дружеството 
е да поддържа и развива националния 
духь, морални качества и граждански 
добродетели у своиигь чпенове .. .„Ето 
кжде е—прибавя и „Варненски Ко
ренякът—една отъ главните точки, 
отъ гдето изхожда всека полезна и 
надеждна дейность на дружеството" ; 

3) Съдействува и препоръчва за 
настаняване на работа ония свои 
чпенове, които съ огледъ своите 
способности и добри дела заслужа-
ватъ това; 

4) Застъпва се чрезъ своите дру
жествени представители въ варнен
ската градска община за подигане 
целите на дружеството; 

5) Издава своя органъ — вестника 
„Варненски Коренякъ" и основава 
взаимо-спомагателна посмъртна каса; 

6) Да развива културно-просветна 
дгйность между членовете си, за 
което споредъ 4-а: урежда публични 
реферати и пр. 

7) Ца подпомага морално и ма
териално членовете си, които еж въ 
нужда и да се грижи и съдействува 
за економическия развой на града 
и поминъка на членовете си, за по
стигането на които цели дружеството 
предвижда редъ средства въ чл. 3 
ж. и чп. 4 б. в и г. 

Това еж целите на дружеството 
„Варненски Коренякъ" — „идеално 
хубави, а и постижими, споредъ ре-
ференчика. I 

(Следва.) | 

За п л Ъ в ш ш н варненската 
градски библиотеки. 

Много пжти се е писало въ ме
стните вестници за плевенската би
блиотека и се е сравнявало нея съ 
варненската безъ обаче да се срав
ня гь и условията при които се на 
мирали и се намиратъ двете библио
теки. Дветъ библиотеки се разви
вали при съвършенно различни усло
вия. При всичко че Плевенъ беше 
и до сега е по-малъкъ отъ Варна, 
библиотеката му се радваше на по-
благоприятни условия за своето съ
ществувание. Варненското общество 
се е оказало инертно И нЬкакси не 
особенно разположено да се грижи 
за местната "библиотека, макаръ че 
тукъ е имало доста крупни богата
ши, които биха могли .да подпомрг-
натъ библиотечното дело. Вижда се, 
че мисъльта на варненските крезове 
и тузове е била обладана отъ други 
грижи, може би тъй сжщо полезни 
за благосъстоянието на града; въз
можно е, че въ техната среда не се 
намирали личности достатъчно ценя
щи културното значение на библио
теката. Фактъ е. че въ Варна част
ната инициатива не е създала поне 
сносна провинциална библиотека и 
обществото некакси хладнокръвно 
предоставило грижата за библиоте
ката на общината. Вследствие на 
това еждбата на варненската библио
тека беше и е тъсно свързана съ 
съдбата на варненската община. 
Общината не можеше винаги да 
дава на разположението на библио
теката по-значителни суми. Особенно 
следъ войните библиотеката по не
воля остана на последенъ планъ. 
Имаше даже такива общинари, които 
намираха, че библиотечното отделе
ние на общината требва йа се за
крие за облегчение на общинския 
бюджетъ. Тогава предъ общината се 
изпречваха вече други нужди. По-
луориенталния градъ требваше да 
се преобърне поне отчасти въ евро
пейски като се нагоди за нуждите 
на курорта. Съ туй се обяснява, че 
варненската библиотека до сега не 
е могла да се сдобие съ собствено 
помещение — трайна основа на вси
чки библиотеки, както това стана съ 
други провинциални библиотеки и 
че даже не е взела мерки за да 
тури поне начало за образуване на 
библиотеченъ фондъ. 

Предъ насъ е отчетътъ на обще-
ствено-образователното дружество 
въ Плевенъ "Съгласие". Отъ него 

виждаме ясно, каква грамадна дея-
телность като за града Плевенъ е 
развило това дружество. Съ помо-
щьта на некои благодетели (такива 
благодетели Варна не е намерила), 
общината, постоянната комисия и 
държавата дружеството е уагвло да 
построи пространна сграда, въ която 
се помещава временно библиотеката. 
Въ сжщата сграда има театраленъ 
салонъ: въ него се даватъ театрал
ни представления, има инсталирано 
кино и се даватъ концерти и вече
ринки. Салонътъ докарва на друже
ството много добъръ приходъ, който 
заедно съ членските вноски на 
дружествените членове служатъ за 
издържане на библиотеката. За сега 
дружеството има 420,000 лв. дългъ, 
но се надева въ скоро време да го 
изплати и следъ това съ приходите 
отъ киното мисли да инсталира 
парно отопление въ театралния са
лонъ и да пристъпи къмъ строежа 
на самостоятелна библиотечна сгра
да, за която цель има вече събрани 
около 700,000 лв. Отъ м, септемврий 
т. г. дружеството ща има още другъ 
постояненъ приходъ. По силата на 
специалния „Законъ за народните 
читалища" презъ 1928 год. плевен-
ското читалище бе оземлено съ 500 
декара общинска земя. Смета се, че 
дохода отъ тая земя ще възлезе 
вероятно къмъ 80,000 лева годишно. 
Въ новата библиотечна сграда ще 
се подреди доста богатата друже-
ственна библиотека. Интересно е 
още да се знае, че плевенската 
община не субсидира вече читали
щето. Споредъ отчета плевенската 
библиотека притежава * 28,438 тома 
книги, списания и вестници. Презъ 
изтеклата година се похарчиха за 
книги и списания 40,000 лв, за под-
вързия 20,000 лева и за персоналъ 
113,000 лева. 

Всичко това въ Варна липсва. 
Много яещо е могло да се направи 
въ миналото, главно преди войните, 
когато Варна се намираше въ по
добри економически условия. Днесъ 
главната грижа е за прехрана на 
ненормално увеличеното население. 
Днесъ даже започнатия още преди 
войните строежъ на общинския те-
атъръ (1912 г.) преживева криза и 
общината е принудена да прибегне 
къмъ заемъ за да спасява отъ раз
вала недовършеното здание, макаръ 
че театърътъ едвали ще докарва на 
общината приходи, а по всека въ-
роятность ще дава дефицити. Че
тохме нееднократно въ вестници и 
сами писахме за плачевното поло
жение на варненската библиотека. 
Похвално е усърдието въ това отно
шение на библиотекаря г. Д. Васи
левъ. Днесъ общината съзнава, че 
за бивлиотеката би требвало да се 
направи нещо повече, но при се
гашните условия това е почти не
възможно; възможни еж само па-
лиативи. И както на днешните дър
жавници не липсва желание и уме
ние да помогнатъ на тежкото поло
жение на земледелците, но немагь 
материални средства да го напра-
вятъ, сжщата трагедия преживева— 
si licet parva componere rnagnis — и 
варненската библиотека. Има жела
ние и разбиране да й се помогне, 
но липсватъ средства, ft безъ сред
ства идеалите еж обречени на кру
шение. Я. Р. 

Петдесетгодишнината отъ 
смъртьта на UL Достоевски. 

Името на художника—писателя и 
мислителя Достоевски е известно не 
само у насъ, но и на целия култу-
ренъ светъ. Преди 10 години въ 
много европейски столици и даже 
въ по-малки културни центрове се 
празднуваше тържествено 100 годиш
нината отъ неговото раждание. То
гава се произнасяха отъ множество 
критици и разни учени преценки на 
художествените произведения на До
стоевски—писателя, както и мнения 
за неговите философски идеи и исто
рически предсказания. Тази пъкъ 
година по случай 50 годишнината 
отъ неговата смърть, Достоевски се 
явилъ въ ново критическо осветле_ 
ние на основание на нови критиче. 
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ски изследвания въ течение на по
следните 10 години. 

И това не е удивително, защо
то Достоевски принадлежи не само 
на руския народъ, но и на целия 
културенъ светъ. Неговото место въ 
реда на европейските писатели е до 
Шекспира, Данте и Гете. Като фи-
лософъ и мистикъ той е близъкъ до 
полските писатели Адачъ Мицкеаичъ 
(род. 1793) и Знгмундъ Красинскн 
(род. 1612), обаче между ГБХЪ И До
стоевски съществува тая разлика, че 
Достоевски съединява въ едно лице 
въ еднаква степень художеството сь 
философията, когато А Мицкевичъ е 
наистина великъ художникъ.но слобъ 
философъ (неговия „месиянизмъ" на 
полския народг), а 3. Красински е 
повече мистикъ—философъ и по-
слабъ като художникъ. 

За значението на Достоевски се е 
писало до сега твърде много и на 
разни езици. Едно време се занима
ваше сь него твърде много немска
та критика. Днесь въ Прага съще
ствува ческо-руски семинарии, въ 
който се разработватъ и изучаватъ 
литературните и философски съчи
нения на Достоевски. И още неиз
вестно кога и дали въобще ще бъде 
обяснено творчеството на Достоевски 
подобно както това става съ творе
нията на големите художници като 
Гете, Шекспиръ, Данте и др. За 
техъ винаги остава още нещо недо-
изказано, защото техните творения 
неостаряватъ и не умирагь. Tts веч
но ще живеятъ и още много и много 
поколения ще се възхищаватъ отъ 
техъ и всеко ново поколение ще 
прави своя оригинална преценка 
споредъ понятията на своето време, 
когато другите писатели и поети 
„minorum gentium" ще бъдвтъ за
бравени отъ културния светъ или 
най-много ще иматъ значение само 
въ историята на единъ народъ т. е-
въ своето отечество. Велики еж тези 
народи, които иматъ художници съ 
всемирна слава. Ний за сега немаме 
още такива писатели, които биха 
могли да претендиратъ за всемирна 
слава. За насъ наистина съ скъпи 
Ботевъ или Вазовъ, но те еж писа
тели съ местно национално значение 
и въ всемирната литература нематъ 
особенно значение, макаръ че се 
превеждвтъ на разни европейски, 
особенно на славянски езици. 

У насъ има доста преводи на До
стоевски обнародвани въ разни спи
сания и въ отделни книги. Най-мно
го у насъ се четатъ неговите рома
ни Унижените и Оскърбените, Пре
стъпление и Наказание и Братия 
Карамазови. По-малко се четатъ у 
насъ Дневникъ писателя и Бесь., но 
тв за насъ и за всички съ интере
сни по своята историческа идеология 
и по предсказанията на Достоевски 
за бждащи грозни революционни съ
бития въ Русия и Европа. Историче
ската идеология на Достоевски се 
състои въ това, че той определя за 
православието и славянството, главно 
на Русия, ролята на обновители на 
потъналата въ безверие и духовенъ 
упвдъкъ Европа. Затова Достоевски 
макаръ противникъ на войните и 
насилия, удобрилъ въ Дневникъ пи
сателя войната на Русия съ Турция 
за освобождението на България, 
като дело необходимо и полезно за 
бждащи действия и въ това отноше
ние той възприема идеите на сла-
вянофилигв, съ които обаче не спо
деляше всички техни възгледи. На
едно съ славянофилите той припис
ваше на Русия и на руския народъ 
особенна мисия на човеколюбив и 
единение. Въ .Becbi* той като про-
рокъ— ясновидецъ предвиждаше за 
Русия и Европа революции и че Ру
сия най-сетне ще спаси Европа отъ 
пълна анархия и разорение. 

Не всички исторически преасказа-
ния на Достоевски за Русия се сбъд
наха до сега. Възможно е, че те 
ще има да се сбъднатъ въ бждаще. 
Никой не може да предвиди кон
кретно иаорически събития освенъ 
въ общи черти на историческите за
кони. При всичко това въ всеки 
случай възвишените идеи на Досто
евски обладаватъ такава морална 
сила и еж били проповедвани съ та-
къвъ пламененъ ентузиазъмъ, че те 
неволно сгреватъ мислитв и сърд-

Гйдшмо отчетъ 
на настоятелството при К. П. И Д-во 

«ВАРНЕНСКИ КОРЕНЯКЪ" 
презъ отчетната 1930 г. 

(Продължение отъ бр. 4). 
IV. Посмъртна каса. 

Ако има область където нашето 
Дружество непосрелственно и така 
очевидно за всички да реализира 
некои отъ своите цели, топа е по
смъртната каса. Нейното съществу
ване и, най-важно, редозного й фун
кциониране е достатъчно указание 
за благотворната роль, която все 
пакъ се пада на нашето Дружество 
въ обществения животъ на града ни. 

Съществуваща въ изпълнение на 
уставни цели нашата посмъртна каса 
е единствената най-достъпна въ все
ко отношение. Тя е отворена за всич
ки варненски граждани, които биха 
намерили смисълъ въ взаимното под
помагане, когато за това още съ 
способни за да обезпечатъ поне едно 
малко материално облекчение въ 
свръзка съ своята смърть на онези 
свои близки, които утре оставатъ да 
следватъ техните грижи, при днеш-
HHI-Б оскъдни времена. 

Тя до скоро може би възбуждаше 
още съмнението на некои изъ между 
насъ за възможностьта дали предоста
вена на собствените си сили ще от
говаря на своето предназначение. 
Обаче изтеклата година дойде да 
разсее тия съмнения и да заздрааи 
позициите на посмьртната каса, като 
единъ институтъ високо полезенъ въ 
нашия организационенъ животъ. 

Посмъртната каса къмъ края на 
отчетната година брои всичко редов
ни членове 368 души. които се раз
пределятъ по възрасгь както следва: 
до 40 год. възрасти 78 души, отъ 
40 — 60 год. възрасть 204 души, отъ 
60 год. нагоре 86 души. Отъ тези 
цифри е явно, че съотношението на 
възрастните между членовете на 
посмъртната каса е ненормално, въ 
смисъль, че въ нея съ застжпени1въ 
единъ чувегвителенъ °/0 стариrb въз
расти. Това се обяснява съ свобод
ното приемане до близко минало 
членовете на посмъртната каса и съ 
по-големия интересъ, които старитв 
членове проявяватъ къмъ своята ре 
довность. Това не требва да ни без-
спокоява за привилния ходъ на по
смъртната каса, защото винаги така 
създаваното положение ще се ком
пенсира, особенно за въ бждаще отъ 
по-младите, благодарение непосргд-
ствената връзка на която почива 
членуването въ дружеството, заедно 
съ това въ посмъртната каса. 

Резултатите на тази компенсация, 
презъ отчетната година съ на лице. 
И щомъ презъ нея е постигнато ма
териалното заздравяване на посмърт
ната каса, за въ бждаще има всич
ки изгледи тя да се усилва още по
вече, защото постепенно ще следва 
и намаляване °/0 на по-старитв и за
едно съ това на смъртните случаи. 

Презъ отчетната година отъ сред
ствата на посмъртната каса еж из
платени своевременно за 15 смъртни 
случая 34,470 лв., като оставатъ за 
доплащане нераздадени суми 9С00 
лева. Срещу тези разходи въ по- I 
смъртната каса еж постжпили вноски 
42391 лв. Този резултатъ става ин-
тересенъ, когато го сравняваме съ 
миналогодишните цифри на посмърт
ната каса. Така напр , презъ течение 
на трите предидущи години 1927, 
1928 и 1929 г, посмъртната каса е 
имала всичко приходъ 119,078 лв. а 
еж изплатени посмъртни премии всич
ко 96,263 ла. и то въ повечето слу
чаи съ големи закъснения и посте
пенни погашения. 

До 31 XII1929 г. посмъртната каса 
има за миналите три години всичко 
28 смъртни случаи, когато презъ по-

| следната само 1930 г. има 15 смърт
ни случаи. 
цето на читателя и му даватъ по-
водъ за размишления. Право е ка-
залъ за Достоевски единъ отъ него
вите критици: единъ великъ фило
софъ е великъ и въ това, което за 
насъ се представява като нещо не-
сбжднато. Сигма. 

Последните се разпределятъ по 
възрасти, както следва: огъ 30—43 
год. 2-ма души, отъ 45-60—4-ма 
пуши. отъ 60 75 год. •--. 9 души. 

Вън-шиша дейиость, J 
Презъ отчетната година Настоя

телството е полагало усилия въ 
кръга из обективните условия за 
работа да обгърна въ споята дей-
нос.ь и въпроси отъ общественъ 
харак.еггь, същевременно то никога 
не е преставало да Ржде въ течение 
на зсички въпроси свързани сь дей-
ностьта на общ-<нзта. 

Презъ настоящата зима, съ съдей
ствието на единъ тричлененъ коми 
тетъ има вече изнесени три беседи 
и оповестени още толкова, които 
тепърва ще се държатъ. Следва да 
отбележимъ само, че тези беседи, 
въпреки че съ оповестени добре и 
третиратъ интересни за нашите чле
нове вьпроси, не се посещаватъ. 

Презъ настоящия зименъ сезоиъ 
дружеството уреди и една сяоя ве
черинка, за доброто изнасяне на 
която Ви е известно. Покрай други
те хубави страни отъ нея имаме по
стъпили въ дружествената каса 14178 
лв. чистъ приходъ. 

За въпросите саързани съ разви
тието на нашето лозарство е отде
лено не малко време, по ттзхъ на
стоятелството е въ тесенъ контактъ 
съ всички фактори, отъ които зави
си разрешението на редици въпроси 
за подпомагане и поощряване този 
отрасълъ отъ нашия поминъкъ Ако 
до днесъ немаме некои съществени 
резултати, причините за тоза много 
естественно лежатъ извънъ кръга 
на нашите възможности. Но тукъ 
все имаме единъ поне мораленъ 
успехъ, който се състои въ обстоя 
телегвото, че вече всиччи съзнаватъ, 
какво нашето дружество обединя
вайки въ своята среда въ болшин
ството си варненски лозари следва 
да има известни становища по въпро
сите свързани съ поминъка имъ, и 
тези становица винаги се иматъ 
предъ видъ. 

За онова което е предоставлявало 
грижа на Настоятелството въ връзка 
съ нашата общинска дейность ние 
нЪма да говоримъ защото тя нито 
се подава на конкретизиране, нито 
за настоящия отчетъ може да се 
обобщи въ известни резултати. 

Тя е една отъ най-неблагодарнигв 
срани на настоятелствената дейность, 
която Вие всички, които сте следили 
непосредственно, имали сте възмож-
ность да преценявате своевременно. 

Дружественъ вестникъ. * 
И предъ отчетната година, про

дължава да излиза дружествения 
органъ. Действително това става ре
довно. Но той отъ день на день 
като че ли губи интереси на нашите 
членове. Защото предоставено спис-
ването му на грижите на настоятел
ството, респективно на единъ редак-
ционенъ комитетъ, повече никой и 
не мисли, че за неговото не само 
излизане но обогатяване съдържа
нието му чрезъ необходимото сътруд
ничество на всички наши просветени 
членове. 

До месецъ Юлий на отчетната го
дина дружествения вестникъ „Варн. 
Коренякъ" излизаше въ 1200 броя, 
обаче понеже много отъ броевете 
оставаха повърнати, настоятелството 
намали тиража му на 800 броя, кол
кото днесъ се разпращатъ на вси
чки наши членове. 

За обезпечаване редовното му из
лизане, настоятелството намери за ! 
необходимо да назначи единъ уред-
никъ на вестника именно Я. Роман-
чукъ съ едно възнаграждение отъ 
500 лв. месечно. 

Въ заключение настоятелството 
като приключва своя отчетъ, дължи 
да отбележи, че може би много 
страни отъ предвидената наша дру
жествена дейность и да съ останали 
незасегнати. Това не е било за това, 
защото то е немало усетъ, къмъ 

| техъ, и не за това, защото на
стоятелството не е чувствувало нуж
дата да работи и въ друго направ
ление, но за това защото неговото 
внимание винаги е било заангажи
рано съ редици грижи отъ ежедне-

венъ яарактеръ; освенъ това то не 
веднъжъ е било отклонявано и по 
въпроси, които само еж изхабявали 
неговата енергия безъ да доприне-
СЙТЬ, същест..е..п чолза на друже 
строго, При тези условия насгоятел-
с.пото е дало, това коего може, 
Вамъ осга.ш да прецените направе
ното и кажете Вашата дума. 

Край. 

Курортния х о т е п ъ в ъ с Га> 
(ШТ@< Една частна компания състоя
ща се отъ двама чехи и единъ бъл-
гаринъ отъ София (Василъ Атана-
созъ) е купила още миналото лето 
11 декара праздно место въ е. Га
лата, разположено между селото и 
бреговия морски фаръ за 20000 лв. 
съ цель да построи на това место 
хотелъ съ 70 легла за курортисти, 
Постройката вече е започната. Идея
та е превъзходна. На пространното 
место ще може да се уреди за ку
рортисти хубавъ пространенъ паркъ, 
а отъ хотела тв ще иматъ чудна 
гледка къмъ морето, града и лозята 
чакъ до Еаксиноградъ. Само че вар
ненската община ще се лишава отъ 
курортните такси и други приходи, 
а главна печалба ще се падне на 
галатенскигв жители. 

Жетопджийско - туристиче
ско законодателство. Задгра
ничните вестници съобщаватъ, че въ 
последното събрание на международ
ния съюзъ на хотелджийската .ин
дустрия" югославянското законода
телство е било признато за най-до
бро вь сравнение съ подобни зако
нодателства на другите страни. За
това туризмътъ предстазлява една 
важна статия на югославянския пла-
теженъ балансъ. У насъ нищо по
добно. 

Сдружение на варненскитЬ 
градинари и овощари. Около 
200 души професионалисти градина
ри и овощари съ основали профе
сионално сдружение. Цельта на сдру
жението е: да сгрупира овощарите 
и зарзаватчиигБ въ града, да урегу
лира отношенията и заякчи връзки
те на солидарность помежду имъ; 
защита на материалните и морални 
интереси на членовете, стремежъ за 
организиране въ дружества неорга
низираните въ целото царство зар-
заватчии и озощари, материално и 
морално подпомагане приживе и при 
смърть, даване мнение по уреждане 
законодателството по тези отрасли, 
доставка на консуматора на евтин* 
и питчтелни овощия и зеленчуци. 

Дано само сдружението не се пре
обърне въ картелъ за експлоатация 
на консуматори 1 

Нескончаеми еж ниициати-
DHTtb и проеятитЬ за повдига
нето на гр. Варна. Напоследъкъ зап. 
майоръ Т. Диноловъ излага въ 6 
пункта своя проектъ за повдигането 
на нашия градъ („Варненска Поща" 
отъ 17.111 т. г.). Ний нема да повта
ряме 6-техъ пункта съ мотивите имъ, 
а само ще призедемъ отъ техъ въ 
съкращение 3 най-сжщественни. Ав-
торътъ предлага: 1) да се намератъ 
средства за издигане въ столицата 
единъ великолепенъ домъ „Варна" 
и тоя домъ да бжде главниятъ atu-
таторъ тукъ и въ чужбина на нашия 
курортъ; 2) въ него да се устрои 
музей, въ който да се изложатъ всич
ките ценности на Варна; 3) издава
не™ на единъ седмиченъ вестникъ 
„Варна" и едно месечно списание 
.Черно Море". 

Въ статията не се говори конкрет
но огъ де да се зематъ сумите за 
постройка на този „великол-лтенъ 
домъ", който споредъ проекта на 
автора би струвалъ доста скъпо, мо
же би десятки милиони. За това ний 

I за сега само хроникираме проекта. 


